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Oplæg til konklusion referat på 3. møde i MSDI-forum den 17. juni 2016.  
 
Tid og sted GST mødelokale 0.3. den 17. juni 2016 kl. 13.00 til 15.00 Journalnr.  GST-600-

00114 

Deltagere Formand, Områdechef Elizabeth Hagemann, GST, Peter Hartmann, GST, Poul Toft Laustsen, 

GST, Tom Weber, SDFE, Lisbet Ølgaard, NST, Thomas Ilum Damsgaard, SDFE, Claus Dam, 

KS., Peter Dam, SFS. Anders Windelin, MST, Suzanne Dael, SFS, Mark Renier, Forsvaret, Bo 

Junker Albertsen, Forsvaret. 

 

Ref Jepha 

Afbud Peter Ritzau Eigaard, NAER, Mikkel Sørensen, ENS, Bertram Tobias Hacke, KDI, Dennis 

Anthony, Rigspolitiet, Charlotte Wiin Havsteen, Forsvaret, Michael Skov, SFS, Hans Erik 

Cutoi-Toft, KDI, DMI, Juliane Albjerg, MST 

E-post  

Mødeleder Elizabeth Hagemann  Dato 17-06-2016 

Referent Jens Peter Hartmann 

 

  

Dagsorden 
 

Beskrivelse Indstilling/forve

ntet resultat af 

punktet 

Bilag  Referat (rubrikken tilføjes og udvides under 

mødet) 

1. Velkomst 
 

Elizabeth Hagemann byder 
velkommen. 

  Elizabeth bød velkommen.  

2. Godkendelse af 
dagsorden 

Dagsordenen godkendes.   Dagsordenen blev godkendt. 

3. Godkendelse af referat 
fra sidste møde 

Referat godkendes.  Bilag 1. Referatet blev godkendt. 

4. Præsentation af 
medlemmerne 

Bordrunde.  Bilag 2. Der var en kort bordrunde. 
Kulturstyrelsen har skiftet navn til Slots- og Kulturstyrelsen. 
Naturstyrelsen bliver den 1. juli delt op i to nye styrelser. NST og 
Styrelsen for Vand og Naturforvaltning (SVANA). SVANA 
kommer til at sidde i MSDI-forum. 

5. Status siden sidste 
møde i MSDI-forum 

Der gives en status siden 
sidste møde, herunder de 
afledte konsekvenser vedr. 
de organisatoriske ændringer 
i GST. 

  Elizabeth gav en kort orientering. Udflytningen kører 
planmæssigt.  
Kommunikationsplatformen og Det Marine Danmarkskort er nu 
oppe og køre. 

6. MSP SFS giver en status vedr. 
MSP, nationalt og regionalt. 

Koblingen til MSP 
drøftes. 

Præsenta
tion fra 
SFS er 
vedhæftet
. 

SFS gav en kort præsentation vedr. MSP og EU direktivet 
herunder koblingen til MSDI. SFS havde deltaget i EU møde 
med MSP eksperter fra Europa, her blev Danmark fremhævet 
som et foregangsland indenfor MSDI. Orienterede om forskellige 
relevante EU projekter. Der var efterfølgende en længere 
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diskussion vedr. anvendelighed og kravet til data. Det er i 
fremtiden også vigtigt at have fokus på indholdet af metadata i 
forbindelse med søgninger. 
GST sikrer at metadata standarden bliver sendt ud til de 
deltagende styrelser samt lægges på 
kommunikationsplatformen.  

7. Gennemgang af oplæg 
til forventede justeringer 
for MSDI Governances 

Governance- og 
finansieringsmodel 
gennemgås.  

Afklaring/konkretiseri
ng af Governances 
med henblik på 
godkendelse af 
justeringer 

Bilag 3 Elizabeth gav en kort orientering om justeringerne i 
Governancen. Der var ikke nogen bemærkninger, hvorfor 
justeringerne blev godkendt. Hertil vil SVANA også blive indført i 
dokumentet til erstatning for NST. 

8. Økonomi Gennemgang af økonomi 
herunder oplæg til budget og 
økonomi for perioden frem til 
1. april 2016. 

 Bilag 4 Regnskab og budget blev gennemgået. Da der ikke var 
bemærkninger til regnskabet og budgettet blev det godkendt. 

9. Implementeringsplanen En justeres 
Implementeringsplanen 
præsenteres og drøftes. 

Godkendelse af den 
justerede plan. 

Bilag 5. Implementeringsplanen blev præsenteret. Da der ikke var nogen 
bemærkninger til justeringerne blev den fremlagte plan 
godkendt. 
Søfartsstyrelsen undersøger status på møder i Maritimt 
Direktørforum.  

10. Det Marine 
Danmarkskort  

Det Marine Danmarkskort 
præsenteres og diskuteres 

  GST gav en præsentation af Det Marine Danmarkskort. 
Der var her en længere diskussion vedr. visning af data,  
herunder hvilke datasæt der skal være tilgængelige gennem 
MSDIen. Muligheden for at søge gennem geonøgler blev 
præsenteret. 
MSDI kommunikationsplatformen blev præsenteret kort. 

11. Oplæg til 3.workshop Orientering vedr. oplæg til 3. 
MSDI workshop præsenteres 
og drøftes. 

Godkendelse af 
oplæg. 

Bilag7. Ide og plan vedr. den næste workshop blev præsenteret. Der var 
ingen bemærkninger og GST arbejder derfor videre med 
workshoppen. 

12. Data Datalisten gennemgås.  Det afklares hvornår 
styrelserne vil have 
de enkelte datasæt 
klar samt hvornår 
metadata er klar. 

Bilag 6. NST nævnte at klappladser bør være med på listen.  
SFS ønskede ikke at oversigten over bundgarnsstader og 
lodspåsætningssteder skal være med på listen.  
SFS ejerskab til datasættet Broer over sejlbart farvand skal 
undersøges. 

13. Næste møde  Forslag, oktober 
2016. 

 GST sender en invitation ud til et møde i oktober. 

14. Evt. 
 

   IAB 

 


